

OER DYNAMIC COALITION UPDATE

LE POINT DE LA COALITION DYNAMIQUE REL

تحديث الائتلاف الديناميكي للموارد التعليمية المفتوحة (OER)

English

French

Arabic

Dear OER Dynamic Coalition Colleagues,

Welcome to our March 2024 update! We hope that this message finds you well!

Upcoming Events:

Save the date: OER DC Webinar for World Book and Copyright Day - Navigating Copyright in the Era of Emerging Technologies

Thursday, 25 April 2024 from 16:00 to 17:00 CET via Zoom

Join us for the next OER Dynamic Coalition webinar. In celebration of World Book and Copyright Day, we are exploring the world of copyright and emerging technologies. Get insights from our expert speakers who will delve into navigating copyright challenges and seizing opportunities in the digital age. Register now to be part of this insightful discussion.

Please register [here!](#)

Contact: Ms. Aissatou Dabo

Email: aa.dabo@unesco.org

Save the date: OER Dynamic Coalition Steps Up for WSIS+20 Forum High-Level Event

Tuesday, 28 May 2024 from 13:30 to 14:30 CET via Zoom

Join our dialogue at the World Summit on the Information Society (WSIS)+20 Forum High-Level Event, where the OER Dynamic Coalition will be at the forefront of discussions on enhancing e-learning for digital inclusion. Through insightful presentations and interactive discussions, we will explore how OER and emerging technologies can bridge the digital divide and create inclusive learning environments. Be part of this transformative conversation and help shape the future of education for all.

For further information, please click [here](#).

Contact: Ms. Zeynep Varoglu

Email : Z.Varoglu@unesco.org

OER Partner Summit: Showcasing Success Stories!

Thursday, 18 April 2024 from 10:00 AM to 13:00 PM Pacific Time

Join the OER Partner Summit, where will be highlighted success stories and innovative approaches in OER. This summit aims to foster collaboration, share best practices, and inspire advancements in the field of OER. Partners are invited to participate in the OER Project Showcase, where they can discuss their initiatives, including goals, community support efforts, impacts, and future plans. Don't miss this opportunity to connect with fellow OER enthusiasts and contribute to the ongoing dialogue on enhancing education through OER.

Contact : Ms. Melinda Newfarmer

Email: mindy@iskme.org

Introducing: UNESCO OER Recommendation Implementation Guidelines Series!

Dive into our new series of Guidelines on the Implementation of the OER Recommendation designed to provide expert insights on enhancing OER adoption worldwide. This series comprises five documents, each focusing on one of the five Action Areas outlined in the UNESCO OER Recommendation. These guidelines offer valuable suggestions and strategies for governments and institutions aiming to advance OER initiatives.

- Action Area 1 - Building Capacity of Stakeholders:** Empowering educators, institutions, and communities to create, access, and adapt OER. [Learn more.](#)
- Action Area 2 - Developing Supportive Policy:** Discover strategies to shape policies fostering the growth and sustainability of OER initiatives. [Learn more.](#)
- Action Area 3 - Ensuring Inclusive Access to Quality OER:** Explore ways to ensure all learners have access to high-quality educational materials. [Learn more.](#)
- Action Area 4 - Nurturing Sustainability Models for OER:** Dive into methods for building sustainable models for OER development and assessing their impact. [Learn more.](#)
- Action Area 5 - Promoting International Cooperation:** Join the global movement! Learn how to collaborate with partners worldwide to advance the OER agenda and share best practices. [Learn more.](#)

Share information on your organization's upcoming OER activities!

Would you like to publish information on upcoming OER events, initiatives, activities or publication? Please contact the OER Dynamic Coalition Team at oeercommendation@unesco.org before Wednesday, 24 April 2024 to be included in the next OER Dynamic Coalition update.

News from recent events :

- Utilizing Open Educational Resources (OER) for the Revitalization of Indigenous languages
- [ICT Competency Framework for Teachers as a Game Changer for Digital Capacity Building for Teachers](#)
- Breaking Barriers: Empowering Teachers with Disabilities through ICT CFT and OERs

Chers collègues de la Coalition Dynamique REL,

Bienvenue dans notre bulletin de Mars 2024 ! Nous espérons que ce message vous trouvera bien !

Évènements à venir

Réservez la date : Webinaire de la Coalition dynamique pour la Journée mondiale du livre et du droit d'auteur - Le droit d'auteur à l'ère des technologies émergentes

Jeudi, 25 avril 2024 de 16H00 à 17H00 CET via Zoom

Participez au prochain webinaire de la Coalition dynamique pour les REL ! Pour célébrer la Journée mondiale du livre et du droit d'auteur, nous explorerons le monde du droit d'auteur et des technologies émergentes. Nos experts intervenants vous donneront des informations sur la manière de relever les défis du droit d'auteur et de saisir les opportunités de l'ère numérique. Inscrivez-vous dès maintenant pour participer à cette discussion.

[Veuillez-vous inscrire ici!](#)

Contact : Mme Aissatou Dabo

Courriel : aa.dabo@unesco.org

Réservez la date : La Coalition dynamique pour les REL participe à l'événement de haut niveau du Forum SMSI+20

Mardi, 8 mai 2024 de 13H30 à 14H30 CET via Zoom

Rejoignez-nous pour un dialogue au L'événement de haut niveau du Forum sur le Sommet mondial sur la Société de l'Information (SMSI) 20 Forum de haut niveau, où la Coalition dynamique pour les REL sera au premier plan des discussions sur l'amélioration de l'apprentissage en ligne pour l'inclusion numérique. Au travers de présentations pertinentes et de discussions interactives, nous explorerons comment les REL et les technologies émergentes peuvent combler le fossé numérique et créer des environnements d'apprentissage inclusifs. Participez à cette conversation transformatrice et contribuez à façonner l'avenir de l'éducation pour tous.

Pour plus d'informations, veuillez cliquer [ici](#).

Contact: Mme Zeynep Varoglu

Email : Z.Varoglu@unesco.org

Sommet des partenaires des REL : Présenter des exemples de réussite !

Jeudi, 18 avril 2024 de 10H00 à 13H00 Heure du Pacifique

Rejoignez le Sommet des partenaires des REL, où seront présentées les réussites et approches innovantes en matière de REL. Ce sommet vise à encourager la collaboration, à partager les meilleures pratiques et à inspirer des avancées dans le domaine des REL. Les partenaires sont invités à participer à la présentation de projets REL, où ils pourront discuter de leurs initiatives, y compris les objectifs, les efforts de soutien de la communauté, les impacts et les plans futurs. Ne manquez pas cette occasion d'entrer en contact avec d'autres passionnés de REL et de contribuer au dialogue permanent sur l'amélioration de l'éducation grâce aux REL.

[Veuillez rejoindre la réunion ici.](#)

Contact : Mme Melinda Newfarmer

Courriel : mindy@iskme.org

Introduction : Série de Lignes directrices pour la mise en œuvre de la Recommandation de l'UNESCO sur les REL !

Plongez dans notre nouvelle série de Lignes directrices sur la Mise en Œuvre de la Recommandation sur les REL, conçue pour fournir des conseils d'experts sur l'amélioration de l'adoption des REL dans le monde entier. Cette série comprend cinq documents, chacun axé sur l'un des cinq domaines d'action décrits dans la Recommandation de l'UNESCO sur les REL. Ces lignes directrices offrent des suggestions et des stratégies précieuses aux gouvernements et aux institutions qui souhaitent faire progresser les initiatives en matière de REL.

- Domaine d'action 1 - Renforcer les capacités des parties prenantes : développer les compétences des éducateurs, institutions et communautés pour créer des REL, d'y accéder et de les adapter. [En savoir plus.](#)
- Domaine d'action 2 - Développer des politiques de soutien : Découvrir des stratégies pour élaborer des politiques favorisant la croissance et la durabilité des initiatives en matière de REL. [En savoir plus.](#)
- Domaine d'action 3 - Garantir un accès inclusif à des REL de qualité : explorer les moyens de garantir l'accès de tous les apprenants à du matériel pédagogique de qualité. [En savoir plus.](#)
- Domaine d'action 4 - Favoriser les modèles de durabilité pour les REL : plongez dans les méthodes de construction de modèles durables pour le développement des REL et l'évaluation de leur impact. [En savoir plus.](#)
- Domaine d'action 5 - Promouvoir la coopération internationale : Rejoignez le mouvement mondial ! Apprenez à collaborer avec des partenaires du monde entier pour faire progresser l'agenda des REL et partager les meilleures pratiques. [En savoir plus.](#)

Nouvelles de nos événements récents: Consultez nos articles d'actualité sur nos dernières activités!

- Utilisation des ressources éducatives libres (REL) pour la revitalisation des langues autochtones
- Le cadre de compétences en TIC pour les enseignants : un changement de cap pour le renforcement des capacités numériques des enseignants
- Briser les barrières : Renforcer l'autonomie des enseignants en situation de handicap grâce au référentiel de compétences en matière de TIC et aux REL

Partagez des informations sur les prochaines activités REL de votre organisation!

Souhaitez-vous publier des informations sur les prochains événements, initiative, activité, ou publication sur les REL ? Veuillez contacter l'équipe de la Coalition Dynamique REL à oeercommendation@unesco.org avant le mercredi 24 avril 2024 pour pouvoir les inclure dans le prochain bulletin de la Coalition dynamique!